
ایران قهرمان وزنه برداری آسیا شد

 با کسب 

 2 طلا، 3 نقره 
و 5 برنز

شاگردان نصیرشلال با ایستادن بر سکوی نخست به کار خود در 

شمیم  رضوان
رقابت های وزنه برداری قهرمانی آسیا پایان دادند. در این رقابت ها       وزنه برداری

که به میزبانی کره جنوبی برگزار شد و یکی از مراحل کسب سهمیه 
المپیک 2024 فرانسه بود، ایران با 10ورزش��کار در بخش آقایان و پنج ورزشکار در بخش بانوان 
شرکت کرد. کاروانی که با کسب 635امتیاز از مجموع دو طلا، سه نقره و پنج برنز بر سکوی قهرمانی 
ایستاد. رقابت ملی پوشان وزنه برداری ایران از یک شنبه هفته گذشته و با روی تخته رفتن ریحانه 
کریمی، دسته 59 کیلوگرم آغاز شد و روز گذشته با نمایش علیرضا یوسفی و آیت شریفی، دسته 

109+ کیلوگرم که سهم بسزایی در قهرمانی ایران داشتند به پایان رسید. 
دو برنز فاطمه کشاورز تنها موفقیت ایران در بخش بانوان بود. در بخش آقایان اما حسین سلطانی 
در دسته 81 کیلوگرم در یک ضرب صاحب گردن آویز نقره شد، اما در دوضرب و در مجموع موفق به 
کسب دو طلا شد. مصطفی جوادی در 89 کیلوگرم در دوضرب و مجموع برنز گرفت. مهدی کرمی 
در یک ضرب 109 کیلوگرم با ایستادن بر سکوی سوم برنزی شد. در روز پایانی نمایش وزنه برداران 
ایران در سنگین وزن علیرضا یوسفی در دوضرب)109+( به مدال نقره دست یافت و آیت شریفی 
هم در تک ضرب 109+ کیلوگرم.  مدال هایی که امتیاز ایران را به 635 و سکوی نخست رقابت های 
قهرمانی آسیا رساند. با وجود کسب عنوان قهرمانی، اما انتظارات از وزنه برداران ایران در کره جنوبی 
بیشتر بود، چه در بخش بانوان و چه آقایان. با این وجود نصیرشلال، سرمربی تیم ملی بر این باور 
است که نتایج را باید با مدت زمان کوتاه تمرینات س��نجید: »درست است که تنها پنج وزنه بردار 
در بخش آقایان موفق به کسب مدال شدند، اما نتایج با توجه به مدت کوتاهی که تمرین داشتیم، 
خیلی راضی کننده بود و وزنه برداران بیشتر حرکات خود را صحیح انجام دادند. وقتی اردو را شروع 
کردیم، ورزشکاران ما به لحاظ آمادگی در شرایط خوبی نبودند. با این وجود در فاصله 30، 35 روز 
توانستیم به هماهنگی برسیم و کسب پنج مدال با توجه به فرصت کوتاهی که برای آماده سازی در 
اختیار داشتیم خیلی خوب بود. ضمن اینکه برخی رکوردهایی زدند که تا حالا ثبت نکرده بودند 
مانند یوسفی و جوادی. از سوی دیگر با وجود تمام مشکلاتی که در راه آماده سازی داشتیم در خلال 
این رقابت ها به وضوح شاهد تلاش و جنگندگی تک تک ملی پوشان بودیم. بچه ها روحیه جنگندگی 
قابل توجهی داشتند. ما سعی می کنیم ضمن برطرف کردن کاستی ها این روحیه را تقویت کنیم تا 

در مسابقات آینده به لحاظ مدالی و عنوانی بهترین آسیا باشیم.«

اولین مدال جهانی تپانچه بانوان ایران به دست آمد 

نقره تاریخی رستمیان در جام جهانی
چهارمین روز از مسابقات جام جهانی تیراندازی برای ایران یک مدال 

شیوا  نورزی
نقره تاریخی به همراه داش��ت. هانیه رس��تمیان در تپانچه 25 متر       چهره

صاحب گردن آویز نقره ش��د. ملی پوش تیراندازی در این ماده و در 
مرحله مقدماتی از میان 95 تیرانداز در مجموع ماده سرعت و دقت و با کسب رکورد 583 در رده نهم 
ایستاد و به فینال صعود کرد. پس از آن رستمیان در مصاف با حریفانش پس از تیرانداز چینی، مقام 
دوم را از آن خود کرد. مدال برنز این ماده نیز به تیراندازی از آلمان رسید. البته در تپانچه 25 متر دو 
نماینده دیگر هم داش��تیم، منتها زنیب طوماری ب��ا رکورد 575 در رده چهل و شش��م و گلنوش 
سبقت اللهی هم با رکورد 527 در رده نود و س��وم ایستادند. رستمیان اولین باری نیست که خوش 
می درخشد. ملی پوش تیراندازی پیش از این هم نخستین سهمیه کاروان ورزش ایران در بازی های 
المپیک 2024 را به دس��ت آورده بود و حالا بیش از پیش برای درخشش در پاریس امیدوار است. 
نایب قهرمان جام جهانی از موفقیتش در باکو می گوید: »من فینال های زیادی را تجربه کرده ام، اما 
این بار علاوه بر فینالیست شدن مدال گرفتم که به خاطر آن بسیار خوشحالم. از این مدال خوشحال 
و هیجان زده هستم. آخرین مدالم به سال 2019 برمی گشت. تنها سه ثانیه برای شلیک کردن فرصت 
داریم و این کار سختی است، اما در این رشته این نوع شلیک، ش��یوه مورد علاقه من است و برایم 
سخت نیست.« قبل از هانیه رستمیان هم سجاد پورحسینی در تپانچه مردان مدال طلا را به گردن 
آویخته بود. با اینکه نفراتی چون جواد فروغی در این دوره جام جهانی نتوانستند مدال بگیرند و روی 
سکو بروند، اما تیراندازان ایران ثابت کرده اند با حداقل امکانات بیشترین موفقیت را کسب می کنند. 
با توجه به ترقی این رشته و پیشرفت تیراندازان کشورمان، برطرف کردن کمبودها می تواند به رشد 
و موفقیت هرچه بیشتر ملی پوشان کمک کند. لغو اعزام های خارجی، کمبود فشنگ و فرسودگی 
سلاح ها چالش های اساسی هستند که در سال های گذشته گلایه تیراندازان را در پی داشته  است. 
اگرچه مدیران فدراس��یون برای حل مش��کلات همیش��گی تلاش خود را می کنند، اما با توجه به 
مشکلات ناش��ی از تحریم و بالا رفتن نرخ ارز می طلبد مدیران ارش��د ورزش با نگاه ویژه به کمک 
تیراندازی بیایند. به زودی بازی های آسیایی آغاز خواهد شد و پس از آن هم مسابقات کسب سهمیه 
را خواهیم داش��ت. حضور در المپی��ک پاریس را نی��ز نباید فرام��وش کرد. تیم مل��ی تیراندازی 
شایستگی هایش را بارها ثابت کرده و انتظار ورزشکاران این رشته برای حمایت مسئولان از تیراندازی 
کاملًا بحق است. امیدواریم این بار مسئولان تنها به ش��عار بسنده نکرده و در مسیر سخت پیش رو 

تیراندازی را به حال خود رها نکنند.

عادت زشتی است 

فریدون حسن 
که تا وقت�ی همه   گزارش  یک

چیز ب�ر وفق مراد 
است از زمین و زمان تعریف و تمجید کنیم، اما 
وقتی اوضاع آنطور که ما می پس�ندیم پیش 
نرود ش�روع به توهین و تحقیر و اتهام زنی به 
این و آن کنیم تا هر طور ش�ده ب�رای فرار از 
پاسخگویی و قبول اشتباهات و کم کاری های 
خود به همه بقبولانیم که  حق ما را خورده اند. 
این رویه زشت سال هاست که در فوتبال باشگاهی 
ایران رواج پیدا کرده و طی چند فصل اخیر جدی تر 
و وحشتناک تر هم شده اس��ت. این روزها بزرگ و 
کوچک فوتبال ایران به یکدیگر اتهام می زنند و با 
تمام وجود سعی دارند به هواداران خود و تیم های 
رقیب ثابت کنند دست هایی پشت پرده وجود دارد 
که مانع از نتیجه گیری و موفقیت آنها شده است. 
در این راه حتی از توهین و تحقیر حریفان هم دریغ 
نمی کنند و آنها را تیم هایی نالایق می نامند که با 
کمک دست های پشت پرده به موفقیت رسیده اند.

جالب است که در تمام سال های گذشته هیچ کدام 
از این ادعاها ثابت نشده، اما همچنان تلاش برای زیر 
سؤال بردن شایستگی و زحمات دیگر تیم های موفق 
ادامه دارد. تلاشی که تمام زیبایی  و روح فوتبال را 
نابود می کند، چراکه این عده فقط در شرایطی که 
خودشان موفق شوند فوتبال را زیبا می بینند و اگر 

این اتفاق نیفتد همه چیز زشت است.
   فقط ما شایسته ایم!

بد نیست برای نمونه به حرف های ارسلان مطهری، 
مهاجم استقلال بعد از اینکه تیمش شانس قهرمانی 
در این فصل را از دست داد توجه کنیم: »یک تیم زیبا 

خیلی قشنگ تر از یک قهرمان زشت است! به هیچ 
تیمی توهین نمی کنم، هر تیمی قهرمان شود به آن 
تبریک می گویم. شما تمام توان خودتان را گذاشتید 
که تمام توان ما را بگیرید، نمی دانم چه بگویم. ما تیم 
قشنگی داشتیم که همه دوس��تش داشتند. ما یک 
مربی خوب و بازیکنان خوب داشتیم که با تمام توان 
لیگ را پیگیری کردند. امیدواریم در ادامه ش��رایط 
مساوی باش��د. خودمان را گول نزنیم. داوری فقط 
به ضرر ما بود. یک تیم قوی و متحد بودیم که برای 
نتیجه گرفتن جان کندیم. در زمین حریف ما نشدند 

و با داوری ما را خراب کردند.«
جالب اس��ت که امث��ال مطهری هرچه دل ش��ان 
می خواهد می گوین��د و هر تهمتی که دل ش��ان 
می خواهد می زنند و بعد مدعی می ش��وند که به 
هیچ تیمی توهین نکرده ان��د و قهرمانی را تبریک 
می گویند! کسی هم نیست بگوید آن روزها که ادای 
سیاستمداران را درمی آوردی و حواست به همه جا 
بود جز فوتبال، قهرمانی را از خودتان گرفتید. همان 
روزها که همصدا با جریان معاند رسانه های دشمن 

هر روز یک نمایش راه می انداختید.
ی��ا مهدی قائ��دی ک��ه می گوید: »ب��ه نظر من 
نگذاش��تند که ما قهرمان ش��ویم. اش��تباهات 
زی��ادی از ابتدای فصل رخ داد.« در پاس��خ به او 
نیز باید گفت همان شب به خصوص و میهمانی 
دماوند بود که قهرمانی را از دس��ت دادید و حالا 
می خواهید با فرافکنی و اتهام زنی خودتان را پاک 

و بقیه را زشت نشان دهید.
البته س��اپینتو ه��م وارد ماجرا می ش��ود وقتی 
می گوید: »ما یک جام داشتیم  که فکر می کنم 
بازنده آن نیس��تیم. تصمیمات خیلی بد ما را از 

قهرمانی لیگ دور کرد. استحقاق این را داشتیم 
که در دو بازی مانده به پایان لیگ قهرمان شویم. 
کس��ی فراموش نمی کند که استقلال قهرمانی 
را از دست نداد، اش��تباهات داوری بود که ما را 
از قهرمانی دور کرد. لطفاً بنویس��ید که واقعیت 

قهرمانی این است.«
گویا س��اپینتو فراموش کرده که 11 امتیاز را در 
مقابل پرسپولیس و سپاهان از دست داده است.

   ما می بریم، همه چیز خوب است
گفتیم که همه چیز وقتی خوب است که یک تیم 
نتیجه بگیرد. این روزها همه پرسپولیس را متهم 
می کنند  و سرخ ها سکوت کرده اند، چون فعلًا روی 
نوار برد هس��تند، اما یادمان نمی رود که سرمربی 
همین پرسپولیس چند ماه قبل تأکید داشت که 
نمی گذارند تا او هست پرسپولیس قهرمان شود و 
مواردی از این دست. همچنین طغیان شدید او در 
مقابل داور دربی فصل قبل یا تک��رار این موارد از 
سوی افشین پیروانی و ارکان باشگاه فراموش نشده 
است و هیچ تفاوتی از این حیث بین سرمربیان و 
در مجموع افراد فعال در فوتبال ایران وجود ندارد. 
همین پرس��پولیس آرام این روزها اگر پنج شنبه 
پیش رو نتواند موفقیت کسب کند، آن وقت باید 
نشست و دید که چه اتهاماتی را به تیم های دیگر 
می زند. بگذریم که همین حالا هم شکایتنامه ها و 

بیانیه ها علیه رقبا آماده انتشار هستند.
   فقط ما قهرمانیم

»با توجه به مسائلی که بیرون از فوتبال وجود دارد 
من فکر می کنم سپاهان اگر هفته آخر جایگاه اول 
را هم به دست نیاورد به زعم همه اهالی فوتبال که 
خوب می فهمند پشت پرده چه اتفاقاتی افتاده، 

ما قهرمان هستیم.« این اظهارنظر امید نورافکن 
بازیکن تیم فوتبال سپاهان بعد از برد پرگل این 

تیم مقابل پیکان است.
نورافکن هم از دست های پشت پرده حرف می زند، 
در حالی که تیمش فقط یک امتی��از با صدر جدول 
فاصله دارد. در ش��رایطی که همین ب��ازی با پیکان 
شائبه های اش��تباه تأثیرگذار داور به سود سپاهان 
وجود دارد، اما بازیکن سپاهان به راحتی آب خوردن 
دیگران را متهم به تبانی می کند. مسیری که پیش از 
او سرمربی سپاهان هم آن را طی کرده است. مورایس 
چند هفته است که به جای تمرکز روی نکات و مسائل 
فنی فقط به حاشیه پردازی برای رقبا می اندیشد تا 
جایی که سابقه همکاری مجتبی حسینی با یحیی 
گل محمدی یا بازی کردن مازیار در پرسپولیس را نیز 
دستمایه طعنه زدن به رقیب مستقیم خود قرار داده 
است. نورافکن و مورایس یادشان رفته که چگونه در 
مقابل تیم های میانه جدول امتیاز از دست دادند تا 

امروز مجبور به اتهام زنی نشوند.
حقیقت این است که اشتباه و حتی با نگاه بدبینانه 
زدوبند در فوتبال ایران وجود دارد، اما اینکه فقط 
برای یک تیم باشد اصلًا درس��ت نیست. از این 
اش��تباهات و زدوبندها تمام تیم ها سود برده اند 

و ضرر هم کرده اند.
در این میان یک سؤال مهم بی پاسخ می ماند و آن 
اینکه چنانچه با همین فرض که دست های پشت 
پرده همه چیز را تعیین کرده اند اگر پرس��پولیس 
مقابل نساجی نتیجه لازم را نگرفت و ورق به سود 
سپاهان برگشت، آن وقت نورافکن و مورایس چگونه 
ادعاهای خود را توجیه می کنند؟ آیا قهرمانی آنها با 

شایستگی و پاک رقم خورده است؟
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کاپ جام جهان�ی بس�کتبال ب�ه م�وزه ورزش ایران 
رسید. جام 2023 سوم ش�هریورماه به میزبانی ژاپن، 
فیلیپین و اندونزی آغاز خواهد ش�د و از آنجا که تیم  
بس�کتبال کش�ورمان یکی از 32 تیم حاضر در این 
رقابت هاس�ت، جام قهرمان�ی به تهران آمده اس�ت. 
تور کاپ جام جهانی طبق برنام�ه FIBA از نیوزیلند 
به  پایتخت ایران آمد و پس از می�دان آزادی و پارک 
آب وآتش به م�وزه ملی  ورزش رف�ت. رونمایی از این 
کاپ در موزه ورزش یکی از برنامه های اصلی بود. قرار 
اس�ت کاپ جام جهانی به اصفهان نیز س�فر کند و در 
نصف جهان هم رونمایی شود. مراسم رونمایی به خوبی 
در کش�ورمان برگزار ش�ده و امیدواریم ملی پوشان 
بس�کتبال ما در جام جهانی عملکرد خوبی داش�ته 
باشند. همگروهی با اسپانیا، برزیل و ساحل عاج نوید 

روزهای سختی را برای بسکتبال ایران می دهد.

 رونمایی از کاپ جام جهانی
در موزه ورزش

قاب

شیوا  نوروزی

عشقی که قلب هوادار را آتش می زند
سه سال زمان کمی نیست، در این مدت مدیران زیادی آمدند و رفتند، 
نرخ ارز بارها افزایش پیدا کرد و حکم سنگین پرداخت دستمزد، دیرکرد 
و جریمه آندره آ استراماچونی صادر شد. بااین حال تنها چیزی که تغییر 
نکرد، رویکرد آماتوری مدیرانی است که استقلال و فوتبال را به خاک 

سیاه نشانده اند. 
پیام محبت آمیز مربی ایتالیای��ی آتش به جان هواداران انداخته اس��ت، 
آن وقتی که مدیران وقت استقلال با افتخار از عقد قرارداد با مربی پیشین 
میلان حرف می زدند و ژست پیروزی می گرفتند، اصلًا برایشان مهم نبود 
دستمزد نجومی اس��تراماچونی چطور و از کجا قرار است پرداخت شود. 
همین بی فکری ها و سوءمدیریت ها کاری کرد تا قرارداد استرا تاریخی شود. 
حکم دادگاه عالی یک میلیون و 350 هزار یورو بود و تأخیرهای مکرر آن را 
به یک میلیون و 600 هزار یورو رساند. مربی ایتالیایی  هم برای آنکه درس 
تاریخی به مدیران پرمدعای ما بدهد، نامردی نکرد و به رغم ادعایش مبنی 
بر عشق به استقلال، حتی یک یورو از طلبش را نیز نبخشید، اما این اولین و 
آخرین پرونده بدهی ما به خارجی ها نبوده و نخواهد بود. مدیران ما از پرونده 
ویلموتس گیت عبرت نگرفتند و قطعاً هم ضرر هنگفتی که استراماچونی 

روی دست ما گذاشت نیز تغییری در این رویه ایجاد نخواهد کرد. 
این وسط هیچ کس حواسش به هوادار آبی ها نیست، هواداری که تیمش امسال 
قهرمانی را از دست داده و باشگاهش برای پرداخت طلب مربی قبلی از طریق 
وزارت ورزش یک وام سنگین گرفته و حالا معلوم نیست قسط های این وام قرار 
است از کجا پرداخت شود. در این اوضاع استراماچونی برای تیم سابقش پیام 
محبت آمیز فرستاده که  ای کاش نمی فرستاد! این قبول که استراماچونی مربی 
حرفه ای است و قاعدتاً در قبال قرارداد و مفادش نیز حرفه ای رفتار می کند، اما 
لااقل می تواند داغ دل آبی ها را تازه نکند و از اینکه پس از سه سال توانسته به 
حق و حقوقش برسد راضی باشد. مربی سابق میلان خودش هم می داند این 
 همه پولی که به جیب زد را مدیون مدیریت بی دروپیکر فوتبال ایران است. 
فوتبال ما اگر یک مدیر دلسوز واقعی داشت اجازه نمی داد چنین افتضاحی به 
بار بیاید. مدیران بعدی هم تا توانستند از این مسئله سوءاستفاده کردند و دو بار 
بودجه پرداخت طلب استراماچونی را به باد دادند. اوج نابسامانی اینجاست که 
با مسببان ماجرا نه تنها برخوردی نشده، بلکه با خیال راحت هنوز از مدیریت 
خود تعریف می کنند. دود همه این بی کفایتی ها به چش��م فوتبال می رود و 

هواداری که آرزوی موفقیت تیمش را دارد. 
بلبش��وی فوتبال کار را به جایی رسانده که هر کس��ی هر کاری دلش 
می خواهد انجام می دهد، ضرر و زیان هنگفت روی دست کشور می گذارد 
و به هیچ کس هم پاسخگو نیست. با رویه ای که ما در پیش گرفته ایم باید 
منتظر قراردادهای جدید و غرامت های سنگین تر هم باشیم. سرخابی ها 
اسمی خصوصی و رسماً دولتی هستند. حرف که می شود وزارت دم از 
اس��تقلال دو تیم می زند، اما مدیران و هیئت مدیره اش از سوی وزارت 
و به تازگی با تأیید سازمان خصوصی س��ازی تعیین می شوند. حالا که 
بعد از مدت ها طلب اس��تراماچونی صاف ش��ده بای��د از وزارت ورزش 
پرسید مسئولیت این افتضاح مدیریتی را برعهده می گیرد؟ آیا سازمان 
خصوصی س��ازی از این پس و در مواردی این چنینی پاسخگوی مردم 
خواهد بود؟ اصلًا چرا باید کار به اینجا برسد که یک مربی خارجی عامل 
اصلی حذف استقلال از آسیا باشد؟ مربی که حالا عشقش را به استقلال 
ابراز کرده، باعث شده تیم محبوبش برای دومین فصل متوالی از لیگ 
 قهرمانان کنار گذاشته شود. هرچند آبی ها برای گرفتن مجوز حرفه ای 
مشکلات دیگری هم دارند، ولی قطعاً بزرگ ترین مانع موجود شکایت 
استراماچونی بود و تعلل مدیران بی لیاقتی که پول را به موقع پرداخت 
نکردند. حال هواداران مانده اند حذف اس��تقلال را باور کنند یا عش��ق 

مربی ایتالیایی را.

دنیا حیدری

حذف 9 رشته از لیست اعزام به بازی های آسیایی  

 با وعده تاج
امید راهی هانگژو می شود

حضور تیم امید و حذف 9 رشته از لیست اعزام به بازی های آسیایی از جمله 
مهم ترین مصوبات دوازدهمین نشس��ت س��تاد عالی بازی های المپیک، 
پارالمپیک، آسیایی و پاراآس��یایی بود که صبح روز گذش��ته برگزار شد. 
حال آنکه کمتر از یک هفته قبل بود که گفته ش��د اگر تکلیف تیم امید تا 
25اردیبهشت مشخص نشود، تیم بانوان به بازی های آسیایی اعزام می شود، 
اما به نظر می رسد ضرب العجل ستاد عالی بازی ها و وزیر ورزش نتیجه داده، 
چراکه تاج در جلسه ستاد عالی بازی های آسیایی و پاراآسیایی توضیحاتی 
درباره روند انتخاب سرمربی تیم امید داد و شاید هم به همین دلیل بود که 

مقرر شد این تیم در بازی های آسیایی شرکت کند.
 اعضای ستاد عالی بازی های المپیک، پارالمپیک، آسیایی و پاراآسیایی 
در نشستی که روز گذشته برگزار کردند، درباره سایر رشته های باقیمانده 
اعزامی به بازی های آسیایی به بحث و تبادل نظر پرداختند که براساس 

آن، 9 رشته از لیست اعزام به بازی های آسیایی هانگژو حذف شدند!
  پسران آری، دختران شاید!

همچنین براساس مصوبات انجام شده در دوازدهمین نشست این ستاد، 
حضور تیم ملی فوتبال در بازی های آسیایی )پسران( به تصویب رسید و 
تمامی امور این تیم با هماهنگی کمیته ملی المپیک و فدراسیون فوتبال 
انجام خواهد شد، اما اعزام تیم فوتبال بانوان منوط به تشخیص کمیته 
تخصصی ستاد شد که اگر این تیم بتواند نهایتاً در رتبه ششم قرار گیرد، 

می تواند راهی این رقابت ها شود. 
  حذف شده های قطعی!

حذف برخی رشته ها سرانجام قطعی شد. براساس بررسی های انجام شده، 
آقایان تصمیم گیرنده به این نتیجه رسیدند که رشته های اسکواش )پسران 
و دختران(، بس��کتبال دختران )پنج  نفره(، دوچرخه سواری )کوهستان 
پسران، پیست و جاده دختران(، بدمینتون آقایان، سه گانه، شمشیربازی 
فلوره )پسران و دختران(، ژیمناستیک )ترامپولین(، سپک تاکرا )آقایان و 

بانوان( و دراگون بوت )دختران( قطعاً اعزام نخواهند شد.
   صدور مجوز هندبال بانوان و چند تیم دیگر

تیم ملی هندبال دختران اما توانست از سوی ستاد بازی ها مجوز اعزام 
بگیرد. بر این اس��اس تیم هندبال دختران راهی هانگژو خواهد ش��د. 
همچنین با بررسی های انجام ش��ده با اعزام تیم های تنیس روی میز 
)یک دختر و یک پس��ر(، تنیس خاکی )یک دختر(، شمشیربازی اپه 
)یک دختر(، جودو )یک دختر( و تیراندازی با کمان و ریکرو )یک دختر 
و یک پسر( و شنا )چهار پسر( نیز موافقت شد. در این جلسه در خصوص  
سه رشته اسکیت )فری استایل(، بسکتبال، دوچرخه سواری و جودو 

تصمیم گیری و مقرر شد به گروه دوم جهت اعزام اضافه شوند.
   متعاقباً اعلام می شود

برخی رش��ته ها اما همچنان در بلاتکلیفی بسر می برند و روشن شدن 
وضعیت آنها به جلسات بعدی ستاد و بررسی مجدد کارشناسان بستگی 
دارد. رشته هایی چون تیم ملی والیبال دختران، تیم هندبال پسران و 
همچنین تیم بسکتبال س��ه نفره دختران که قرار شد توسط کمیته 
کارشناسی بررسی و نتیجه نهایی در خصوص اعزام یا عدم اعزام آنها به 

بازی های آسیایی در جلسات بعدی به اعضای ستاد اعلام شود. 
البت��ه وضعی��ت برخ��ی رش��ته ها از مدت ها قبل مش��خص ش��ده 
بود، رش��ته هایی چون کش��تی )آقایان(، کارات��ه )آقای��ان و بانوان(، 
وزنه برداری)آقایان(، ووشو و کوراش )آقایان و بانوان(، تکواندو )آقایان و 
بانوان( والیبال )آقایان(، کبدی )آقایان و بانوان(، قایقرانی در رشته کانو، 
کایاک و روئینگ )آقایان و بانوان(، دوومیدانی )آقایان( و واترپلو )آقایان( 
که پیشتر نیز اعلام شده بود به عنوان رشته های قطعی با ظرفیت کامل 

در بازی های آسیایی هانگژو حاضر خواهند شد. 
   ظرفیت نامشخص 

در این بین رش��ته های دیگری نیز هس��تند که حضورشان در هانگژو 
تقریباً قطعی است، اما در خصوص ظرفیت آنها همچنان تصمیم گیری 
نشده است. رشته های صخره نوردی )آقایان و بانوان(، تیراندازی )آقایان 
و بانوان(، تیراندازی با کمان کامپوند )آقایان و بانوان(، هندبال )آقایان(، 
بازی های الکترونیک )آقایان(، بوکس)آقایان(، شطرنج )آقایان و بانوان(، 
وزنه برداری )بانوان(، دوومیدانی )آقایان و بان��وان(، فوتبال )آقایان(، 
تنیس روی میز )آقایان(، شمشیربازی سابر)آقایان(، دوچرخه سواری 
کوهستان )بانوان( و ژیمناس��تیک هنری گروه دوم اعزامی رشته های 

قطعی با ظرفیت نامشخص به این رقابت ها هستند.

دغدغه ورزش اول معلولان مسائل مالی است 
وقتی یک تیم قرار اس��ت ب��ه قهرمانی 
آس��یا، بازی ه��ای پاراآس��یایی و پس از 
آن نی��ز بازی های پارالمپی��ک برود باید 
برای حضوری موفق در ای��ن رویدادها، 
تدارک ببیند. برگزاری اردوهای تمرینی 
و بازی های دوس��تانه از جمله تدارکات 
مهمی است که برای حضور در مسابقات 
مختلف لازم است. باید نیروهای جدیدی 
را امتحان و بازی ها را شبیه سازی کنیم تا 
بتوانیم شرایط تیم بودن را حفظ کنیم، 
وگرنه این بزرگ ترین معضل برای یک تیم، کادر فنی و بازیکنان آن خواهد 
بود، چراکه بازیکنان بای��د به هماهنگی لازم جهت حضور در مس��ابقات 
مختلف برسند. به همین دلیل هم پیشنهاد قزاقس��تان را برای برگزاری 
اردوی مشترک پذیرفتیم. قزاق ها پیشنهاد کردند پیش از برگزاری مسابقات 
قهرمانی آسیا راهی این کشور شویم تا علاوه بر برگزاری اردوی مشترک، 
چند بازی دوستانه نیز با آنها داشته باشیم. متأسفانه مسئله مهم تر این است 
که ما برای حضور در قهرمانی آسیا هم مشکل داریم! جای تأسف دارد، اما 
برای ورزش اول کشور در معلولان و رشته ای که 32 سال رتبه اول دنیا بوده، 
مشکل مالی وجود دارد، یعنی برگزاری بازی های دوستانه و اردوی تدارکاتی 
خیلی مهم است، اما ما حتی برای رفتن به آسیا مشکل داریم و فدراسیون در 
مسائل بودجه ای تحت فشار است. از طرف دیگر رقابت های قهرمان آسیا هر 
چهار سال یک بار برگزار می شود و نمی توانیم از کنار آن بگذریم. این واقعاً 
برای من جای سؤال است که چرا ورزش اول کشور در معلولان و در رشته ای 
که سالیان سال رتبه اول دنیا بوده باید برای حضور در مسابقات قهرمانی 
آسیا که هر چهار سال یک بار برگزار می شود و حائز اهمیت است با مشکلات 
مالی مواجه باشد! مسئله ما امروز باید برنامه ریزی برای اردوهای تمرینی 
و یافتن حریفان تدارکاتی باشد، اما دغدغه هایمان حول مسائل مالی چرخ 
می خورد و اینکه آیا می توانیم با فائق آمدن بر مشکلات مالی راهی قهرمانی 

آسیا شویم یا نه و این اصلًا جالب نیست!

جواد داوری، رئیس فدراس��یون بس��کتبال در خص��وص مذاکره با 
گزینه های خارجی برای سرمربیگری تیم ملی بزرگسالان و جانشینی 
سعید ارمغانی اینطور توضیح داد: »با توجه به صحبت هایی که قبل 
و بعد از سال در هیئت رئیسه فدراس��یون انجام شده، قرار بر این شد 
اگر گزینه نهایی داخلی باشد سعید ارمغانی بماند، اما در صورتی که 
شرایطی فراهم شود که مربی خارجی بیاید، اجازه داده شد با گزینه ها 
صحبت کنیم. در همین راس��تا رزومه هایی را جم��ع آوری کردیم و 
افرادی را که می توانس��تند این کار را انجام دهند مورد بررسی قرار 
دادیم. هاکان دمیر یکی از گزینه هاست و نفرات دیگری هم بودند که 
با آنها جلسه آنلاین برگزار کردیم. این مسائل طبیعی است که درباره 
مربیان صحبت شود، اما خیلی شفاف گفتم سه گزینه داریم که روی 
آنها بحث می کنیم و با هر کدام نهایی شود قطعاً به سمع و نظر جامعه 
بسکتبال می رسد. ارمغانی برای ما ارزشمند و انسان تأثیرگذاری در 
بسکتبال است و اصلًا تنشی وجود ندارد. اگر با هیچ مربی خارجی به 
تفاهم نرسیم ارمغانی س��رمربی تیم ملی خواهد بود و او قطعاً گزینه 
اصلی است. از قبل با خود او صحبت کرده ایم و در حال بررسی  نهایی 

هستیم و در هفته آینده گزینه نهایی را اعلام خواهیم کرد.«

اولویت با گزینه  خارجی است

هادی رضایی

 سرمربی تیم ملی
والیبال نشسته 

 !» فقط ما خوبیم توهم »


